
PROTOKÓŁ NR IV/2020
z obrad IV Sesji nadzwyczajnej  Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój,

która odbyła się w dniu 2 kwietnia 2020r. w godz. 13.00 – 13.55
w sali 129 A Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój.

Podjęto uchwały:

IV.46.2020 w sprawie zwolnienia z  podatku od nieruchomości na terenie 
miasta Jastrzebie-Zdrój,

IV.46.2020 w sprawie przesunięcia terminu płatności podatku od nieruchomości 
na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój.

Ad .1.
Otwarcie  IV  Sesji  nadzwyczajnej  Rady  Miasta,  stwierdzenie
prawomocności obrad.

Otwarcia  IV  Sesji  nadzwyczajnej  Rady  Miasta  Jastrzębie-Zdrój  dokonał
Przewodniczący Rady Miasta – Piotr Szereda, który powitał zebranych. 

Piotr Szereda
Epidemia  koronawirusa  sprawiła,  że  wielu  przedsiębiorców  znajdzie  się  w
krytycznej  sytuacji,  dochody  większości  firm,  które  nie  mogą  prowadzić
działalności spadną praktycznie do zera. To ogólnie branża usługowa- fryzjerzy,
firmy kosmetyczne, restauratorzy, branża turystyczna i transportowa oraz nasi
rzemieślnicy. Ile w Jastrzębiu-Zdroju mamy firm, które oczekują pomocy? Wielu
z  przedsiębiorców  żyje  w  niepewności  i  nie  wiem,  czy  przetrwa  ten  kryzys.
Prezydent Miasta wraz z Radą Miasta musi podejmować szybko decyzje dające
konkretne propozycje pomocy. Dlatego dziękuję pani Prezydent za tą inicjatywę
oraz Radnym Miasta za stawienie się  dzisiaj  na IV Sesji  Nadzwyczajnej  Rady
Miasta, którą uważam za otwartą, na podstawie listy obecności stwierdzam, że
Sesja jest prawomocna. 

W Sesji udziału nie brali radni Alina Chojecka, Janusz Ogiegło, Łukasz Kasza  -
usprawiedliwieni.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

Zgodnie  z  zapisami  ustawy,  porządek  obrad  Sesji  wraz  z  projektami  uchwał
otrzymali wszyscy radni. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Ad .2.
Wybór Komisji uchwał i wniosków. 

Bernadeta Magiera - Radna Rady Miasta
W imieniu Klubu Radnych Koalicja  Samorządowa zgłaszam do pracy Radnego
Józefa Kuberę - wyraził zgodę.
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Tadeusz Markiewicz – Radny Rady Miasta 
W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa zgłaszam do pracy Radnego
Grzegorza Mosonia - wyraził zgodę.

Głosowanie radnych: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.

Piotr Szereda - Przewodniczący Rady Miasta 
Stwierdzam, że skład Komisji uchwał i wniosków został przyjęty jednogłośnie. 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego
protokołu. 

Ad .3. 
Podjęcie uchwał w sprawach:

 zwolnienia z podatku od nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój

 przesunięcia terminu płatności podatku od nieruchomości na terenie mia-
sta Jastrzębie-Zdrój

Prezydent  Miasta  Anna  Hetman  przedstawiła  prezentację  WSPARCIE
JASTRZĘBSKIEGO BIZNESU w obliczu epidemii koronawirusa. 

Przedstawiona prezentacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Tadeusz Sławik
Czy  przedsiębiorca  będzie  musiał  udokumentować  po  jakimś  czasie  spadek
obrotów?

Anna Hetman
Tak  jak  wskazują  przepisy  dokumentuje  ten  spadek  dochodu  w  oparciu
o poprzednie miesiące, w zależności od tego co wykaże to w takiej wysokości te
ulgi będą przyznawane. 

Tadeusz Sławik
Opłata za dzierżawę nie będzie pobierana do czasu rozstrzygnięcia?

Anna Hetman
Umorzenie dotyczy płatności za minione miesiące, umarzamy coś, czego płatnik
nie  dokonał.  Te  50%  i  30%  to  są  konkretne  miesiące,  w  których  wykaże
przedsiębiorca spadek swoich dochodów co miesiąc.

Tadeusz Sławik
Czyli faktury nie będą wystawiane dotąd w danym miesiącu, tylko po zakończeniu
miesiąca?

Anna Hetman
Jeśli np. MZN wystawia fakturę dla przedsiębiorcy, który dzierżawi lokal, czyni to
po zakończeniu miesiąca.  Kolejna propozycja to  jest  druga uchwała,  o  której
wspominałam, zwolnienie z podatku  osób fizycznych prowadzących działalność
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gospodarczą wskazaną w tej ustawie, to jest skutek ok. 1 mln złotych, odbywać
się to będzie na wniosek przedsiębiorcy. Oddaję głos Skarbnikowi Miasta.

Dariusz Holesz - Skarbnik Miasta
Obydwie uchwały wynikają z ustawy o COVID 19, pierwsza uchwała przesuwamy
termin płatności za grunty związane z prowadzeniem działalności gospodarczej,
budynki związane z prowadzaniem działalności gospodarczej, budowle związane
z  prowadzaniem działalności  gospodarczej  do  30  września  2020r.  Dotyczy  to
wszystkich  przedsiębiorców  prowadzących  działalność  gospodarczą  na  terenie
miasta. Wszyscy mogą, ale nie muszą, mimo, że ustawa mówi, że wybranym
przedsiębiorcom,  my  mówimy:  wszyscy.  Osoby  fizyczne  i  spółdzielnie  płacą
normalnie podatki. 

Anna Hetman
Środki mogą wpłynąć w całości w tym okresie do 30 września, ale w tym czasie,
od  kwietnia  tych  pieniędzy  w  budżecie  nie  będzie,  dla  miasta  może  to  być
problem, na przykład utrata płynności, mam nadzieję, że do tego nie dojdzie. W
dalszej  części  piszemy,  że  w  szczególnych  przypadkach  przedsiębiorca  może
złożyć wniosek  o umorzenie w całości, części lub rozłożenie na raty i uzasadni to,
a  będzie  to  zgodne  z  obowiązującym prawem to  oczywiście  też  to  możemy
zrobić.  W  związku  z  tym  nie  wiemy,  jaki  będzie  skutek,  czy  będzie  to  13
milionów, czy 10.

Michał Urgoł
Kto  będzie  oceniał  te  wnioski,  które  wnioski  są  do  przesunięcia,  które  do
umorzenia?

Skarbnik Miasta
Przesunięte są wszystkie, jeśli  ktoś wystąpi z  wnioskiem o umorzenie, będzie
musiał zgodnie z ordynacją podatkową przedstawić odpowiednią dokumentację. 

Tadeusz Sławik
My liczymy że nie będzie pieniędzy w budżecie, lecz jestem przekonany, że jeśli
tych decyzji  nie podejmiemy to  w roku 2021 będzie mniej,  bo tych firm nie
będzie. To są trudne decyzje ale musimy się z nimi pogodzić. Kwestia kategorii
podmiotu, proszę o wykładnię, zakładam że dotyczy tych wpisanych do ewidencji
działalności, są również spółki jawne, spółki prawa handlowego.

Skarbnik Miasta
Wszyscy, którzy płacą podatek od nieruchomości z działalności gospodarczej są
przedsiębiorcami,  to  wynika  z  ustawy.  Wydaje  się,  że  to  rozwiązanie  jest
najlepsze, przesuwamy wszystkim, omijamy pomoc publiczną, kwestia umorzenia
– czyli osoby, która za to odpowiada, zawsze jest to Prezydent bo to jest decyzja.

Anna Hetman
To nie jest widzimisię, tylko muszą być spełnione wszystkie zasady wynikające
z ustawy. Najważniejsze jest podejmowanie takich kroków, by jak najwięcej firm
i  miejsc  pracy  utrzymało się,  musimy wszystko dać,  co dopuszczają przepisy
prawa.  Ta  sytuacja  doprowadzi,  że  pieniędzy  będzie  mniej,  skutek  dla
mieszkańca będzie odczuwalny, będziemy musieli ciąć wydatki bieżące, będziemy
musieli rezygnować z pewnych planowanych inwestycji. Powinno nam zależeć na
tym,  aby firmy  funkcjonowały  i  w  tym ostatnim kwartale  odbiły  się  i  mogły
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funkcjonować. 

Dariusz Holesz
Druga  uchwała  dotyczy  osób  fizycznych,  przesuwamy  termin  płatności,
umarzamy za trzy miesiące nie będzie my pobierać podatku od nieruchomości,
na wniosek. Rozporządzenie mówi, która firma musi to zrobić. 

Tadeusz Sławik
Czy  stało  coś  na  przeszkodzie,  aby  wszystkie  firmy  jednakowo  potraktować
w zakresie zwolnienia?

Dariusz Holesz
Problem będzie z  udowodnieniem, czy ta działalność związana z właśnie tymi
przepisami, kto ustali, jaki procent tej działalności jest prowadzonej w związku z
tym. My też musimy patrzeć na to, co jest w ustawie, ustawa mówi, że płynność
finansowa  musi  być,  mówi  o  procentach,  a  tu  teoretycznie  możemy  100%
umorzyć. W międzyczasie będą przepisy, które będą regulowały i doprecyzowały
te  zasady  udzielania  pomocy,  to  nie  ma  problemu,  aby  uchwałą  zwolnić  te
podmioty. Dajmy sobie czas do września, w ciągu miesiąca to się wyjaśni. 

Tadeusz Sławik
Jest to jakiś argument ale po co różnicować sytuację firm z uwagi na to, w jaki
sposób  są  umocowane,  proszę  to  rozważyć.  Daję  przykład:  jeden  zakład
kosmetyczny  prowadzony  przez  osobę  wpisaną  do  ewidencji  gospodarczej,  a
drugi  przez  spółkę  prawa  handlowego.  Ten  dostanie  zwolnienie,  a  ten  musi
wystąpić o umorzenie, proszę o rozważenie tego, bo nie jest dobrze. 

Dariusz Holesz
Ustawa  się  ukazała  w  praktyce  wczoraj,  to,  co  udało  się  na  ten  moment
wprowadzić, zostało wprowadzone. Przy osobach prawnych mamy świadomość że
ta działalność będzie szersza, przy osobach fizycznych jest najmniej i jest to ten
milion  za  cały  kwartał.  Chodzi  o  to,  żeby  oszacować  prawidłowo  skutek  jaki
będzie dla budżetu.

Tadeusz Sławik
W Jastrzębiu jest 95% firm to są osoby wpisane do ewidencji, pozostałą garstkę
inaczej traktujemy? Z tym się nie umiem zgodzić. 

Dariusz Holesz
Ustawa  mówi  o  grupach  przedsiębiorców,  wymieniliśmy  na  razie  grupę
przedsiębiorców, która będzie  pewna,  że  to zaniechanie podatku będzie,  jeśli
złożą wniosek, możemy dopisać, że pozostałe osoby prawne również, pytanie, ile
tego będzie. 

Andrzej Matusiak
To jest rozdzielanie na lepszych i gorszych, albo róbmy dla wszystkich, albo nie.

Dariusz Holesz
Jakieś  kryterium  trzeba  było  założyć,  chodziło  o  to,  aby  chronić  tych
najmniejszych. Możemy tej uchwały dziś nie podejmować.
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Tadeusz Sławik
Rząd przyjął zasadę „małe firmy”. Tam nie ma tego podziału czy to jest spółka
osobowa, czy spółka prawa handlowego. 

Dariusz Holesz
Możemy wpisać „małe firmy”. My na ten moment nie wiemy, które firmy płacą
podatek  w  tych  grupach,  przy  osobach  fizycznych  jest  prościej  ustalić.
Przy osobach prawnych same składają deklarację, nie możemy do końca określić
czy JSW, największy nasz podatnik też nie jest w grupie, tego nie wiem. 

Urszula Sobik
Przegłosujmy  to,  co  dostaliśmy,  wtedy  nasi  przedsiębiorcy  mali  i  duzi  będą
wiedzieli,  że  o  nich  myślimy  i  jest  jakiś  kierunek,  a  uproszczenie  tego,  czy
wprowadzenie zmian można wprowadzić na Sesji Rady w kwietniu bądź możemy
się spotkać ponownie. 

Dariusz Holesz
Jesteśmy  pierwsi,  którzy  podejmują  taką  uchwałą,  był  również  pomysł,  aby
konkretne grupy Rada zwolniła z podatku, też tak może być. Wówczas te osoby
musiałyby  złożyć  wniosek,  czy  informację,  że  podlegają  pod  COVID i  że  ich
obroty są mniejsze.

Anna Hetman
Prawnicy  i  wszyscy  mają  różne  opinie  w tej  sprawie.  Wszyscy się  uczą  tych
nowych przepisów, one muszą być powiązane z obecnie obowiązującymi, do nas
dzwonią,  jak  to  robimy,   nikt  nie  wie  jak  to  zrobić.  Proponuję  albo  dzisiaj
podejmujemy jedną uchwałę i tą drugą wycofujemy do podjęcia na kwietniowej
Sesji  Rady.  Albo  podejmujemy  dwie  uchwały  w  obecnym  kształcie,  a  na
kwietniowej  Sesji  Rady  możemy  dokonać  zmian,  być  może  będą  konkretne
interpretacje,  to  będzie  kwiecień,  więc  nie  będzie  kolidowało  z  płatnościami.
Jesteśmy elastyczni w tym zakresie.

Michał Urgoł
Moje zdanie jest  takie,  aby odroczyć tę uchwałę do kwietnia,  aby wziąć pod
uwagę osoby prawne, do tego czasu ustalić czy przepisy tarczy antykryzysowej
pozwalają na objęcie tą pomocą publiczną, abyśmy nie wywołali burzy dzisiaj, nie
spotkali się z krytyką. 

Piotr Szereda
Był również wniosek, aby podjąć a później poprawić. 

Dariusz Holesz
Na  kwiecień  powinniśmy  mieć  już  opinię  organu  nadzoru,  który  może  mieć
zupełnie inne zdanie.

Tadeusz Markiewicz
Sugeruję  podjęcie  tych  uchwał,  możemy  dopisać  innych  przedsiębiorców  czy
działalność firm. 

Michał Urgoł
Tu nikt nie powiedział ze jest przeciwko tej uchwale. 
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Tadeusz Markiewicz
Ja tego nie powiedziałem, więcej, cenię tę dyskusję. 

Anna Hetman
Może dobrze byłoby, bo do tego czasu będziemy wiedzieli czy idziemy w dobrym
kierunku i co trzeba zmienić. Jeśli to będzie niewłaściwe, to trzeba będzie podjąć
kolejną ulepszoną uchwałę w kwietniu. 

Józef Kubera
Wielcy przedsiębiorcy w mediach różnie się wypowiadają na temat tej ustawy,
dotarło do mnie tylko to co powiedział jeden przedsiębiorca, że w Niemczech na
kilku kartkach papieru, a u nas jest to nie do ogarnięcia.  Możemy podjąć te
uchwały i doprecyzować na sesji kwietniowej. 

Tadeusz Sławik 
Byłem  przekonany  że  będzie  niezbędna  Sesja  Rady  Miasta  w  tym  temacie,
podejmijmy  te  uchwały,  jeśli  będzie  potrzeba  będą  one  zmienione  w  tym
zakresie. 

Anna Hetman
Do nas codziennie mnóstwo maili i zapytań płynie od przedsiębiorców, dlatego
tak szybko chcieliśmy zadziałać dlatego tak szybko poprosiłam o tą Sesję Rady,
dziękuję.

Piotr Szereda
Kto szybko pomaga ten dwa razy pomaga. Mam nadzieję, że będzie to sygnał dla
naszych przedsiębiorców,  że  zaczynamy w tej  kwestii  pracować,  będziemy to
poprawiać i z tym tematem się zmagać. Przechodzimy do procedowania. 

Józef Kubera – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt
uchwały  w  sprawie  zwolnienia  z   podatku  od  nieruchomości  na  terenie  
miasta Jastrzębie-Zdrój

Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
 - Czy są  dalsze pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem
uchwały w proponowanym brzmieniu? 

Uchwała  nr IV.46.2020   w  sprawie zwolnienia  z   podatku  od
nieruchomości  na  terenie  miasta  Jastrzebie-Zdrój, została  przyjęta
głosami: za – 20, przeciw – 0 , wstrzymujących się –0.

Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5  do niniejszego
protokołu.

Józef Kubera – Przewodniczący Komisji Uchwał i Wniosków przedstawił projekt
uchwały w sprawie przesunięcia terminu płatności podatku od nieruchomości na
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój
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Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
- Czy są dalsze pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem
uchwały w proponowanym brzmieniu?

Uchwała  nr IV.47.2020   w  sprawie  przesunięcia  terminu  płatności
podatku od nieruchomości  na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, została
przyjęta głosami: za – 20, przeciw – 0 , wstrzymujących się –0.

Piotr Szereda- Przewodniczący Rady Miasta  
 - Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 6  do niniejszego
protokołu.

Piotr Szereda
Trwa czas pandemii. Ludzie tracą dochody, mogą być wśród nas tacy, których po
prostu nie stać na codzienne potrzeby. W imieniu Posła RP oraz Radnych Miasta 
z Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zwracam się do mieszkańców, szanowni
państwo jeżeli jesteście z Jastrzębia-Zdroju lub okolic i martwicie się tym, że ktoś
z was lub osób bliskich, sąsiadów nie możecie zjeść jednego posiłku dziennie,
proszę się do nas zgłosić, prosimy abyście nie mieli poczucia winy i wstydu. My
postaramy się zrobić co w naszej mocy, aby pomóc, dostarczyć gotowy posiłek,
na stronach portali społecznościowych ukaże się kontakt e mailowy i sms. 

Tadeusz Sławik
Na  targowisku  jest  może  20-25% czynnych  stoisk,  czy  to  zwolnienie  50  %
wystarczy, mam obawy, że to może nie wystarczyć. Proszę monitorować czy nie
trzeba będzie zwolnić na te trzy miesiące z tej opłaty. 

Anna Hetman
Rozważaliśmy różne warianty i możliwości. Do nas wpłynęły propozycje, pismo od
przedstawicieli  kupców, oni zaproponowali  również  takie rozwiązanie,  prosili  o
dwa miesiące, my daliśmy na trzy miesiące te zwolnienia. Kupcy twierdzą, że
mimo tej sytuacji ten ruch będzie kreowany, analogicznie do miesięcy zimowych
poprosili o zwolnienie, monitorujemy sytuację, jesteśmy otwarci na rozwiązania,
będziemy reagować. 

Michał Urgoł
Niepubliczne przedszkola są objęte tym programem?

Anna Hetman
My  mamy  uchwałę  dotyczącą  dotacji  do  publicznych  żłobków  i  klubów  i  ta
uchwała dotyczy tych podmiotów. Przedszkola dostają dotacje z ustawy prawo
oświatowe,  Żłobki  i  kluby  nie  mają  tego,  więc  wprowadziliśmy  to  z  własnej
inicjatywy. 

Dariusz Holesz
Jeśli będą dodatkowe pytania do tych uchwał to je wyjaśnię, proszę państwa o
ewentualny kontakt telefoniczny. 

Ad. 4.
Zakończenie obrad Sesji 
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Piotr Szereda - Przewodniczący  Rady Miasta  
Szanowni  państwo,  zamykam obrady IV Sesji  Rady  Miasta  Jastrzębie-Zdrój.  

Protokołowała
Agnieszka Bąk
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